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Ano. Toto je jediná medicína. Naše jediná naděje je útočiště u oddaných Pána a to je důvod proč 
je ISKCON tak jedinečný. Toto hnutí je výjimečné. Prabhupáda říkával, že tak jako v dobách 
Britské říše Angličané říkávali: „Anglie, se všemi tvými chybami, miluji tě!" Podobný by měl být 
náš postoj vůči ISKCONu. V naší společnosti můžeme vidět spoustu chyb, ale v konečném 
smyslu je Vaisnava Sanga naší jedinou nadějí. A to je to, co toto hnutí poskytuje, velice silně, 
velice čistě, dokonce i v dnešní době. Kdyby v tomto hnutí neexistovali nějací čistí oddaní, 
nemohlo by se šířit a dávno by již zaniklo. Nikdy nezapomenu na to, jak jsem poprvé přijel do 
Německa a Bhaktivaibhava Maharája, v té době ještě Avinasčandra Prabhu — jenž je velice 
moudrý oddaný — řekl výrok, který na mě velice zapůsobil. Bylo to na konci 70-tých let, kdy 
jsem ho poprvé potkal. Během rozhovoru jsme diskutovali o různých zemích v Evropě a on 
mluvil také o Itálii, protože ta je slavná tím, že neustále mění vládu. Nedávno dokonce dali 
každého člena parlamentu, každého soudce, do vězení. A to pokračuje již mnoho let. Stále je 
rozruch v italské vládě. A Avinasčandra Prabhu prohlásil: „Ale přesto italská vláda stale existuje. 
To znamená, že je velice silná." Nikdy jsem o tom takto nepřemýšlel a myslím si, že je to 
skutečně moudré. Stejným způsobem, když se podíváme na ISKCON — tolik rozruchu, tolik 
kritiky, někdy až na hranici zoufalství. Ale ISKCON zůstává. To znamená, že je velice, velice 
silný. Musíme vidět to, že se jedná o velice, velice silné hnutí. Důvod proč tomu tak je, je to, že 
poskytuje pravou Vaisnava sangu, ne nějakou fiktivní, ale skutečnou. A to je úžasné, je to tak 
vzácné v tomto světě. Musíme ji přijmout, musíme být vděčni za to, že jsme členy ISKCONu a 
musíme se hodně snažit plně ji využít. Jenom meditujte o tom, jak je to vzácné. Na svých cestách 
po Evropě se setkávám s tolika lidmi, kteří jsou velmi pokleslí, hříšní a nešťastní. A znáte to, 
když procházíte touto pouští — některé země v mé zóně jsou doslova jako duchovní poušť. Jako 
například Řecko. Devět miliónů maniaků. (Směje se). A když v tomto oceánu šílenců potkáte 
jednoho nebo dva oddané — je tam jen hrstka oddaných — tak se cítíte velice šťastně. Ovšem, 
není pochyb o tom, že tito oddaní v Řecku budou mít své vlastní charakteristické vlastnosti. A 
jediný oddaný, který se postavil proti tomuto šílenství, se se všemi svými charakterovými 
vlastnostmi se stává, útočištěm, které potřebujete, abyste unikli z plápolajícího ohně materiální 
existence. Je to jediné útočiště. Kdybychom takto kultivovali tento pohled — dívat se skrze 
skvrny na měsíci, a snažili se vidět čistou duši, která má to štěstí, že se odevzdala velké misi Šríly 
Prabhupády, Mezinárodní společnosti pro vědomí Krišny. Kdybychom jsme se naučili oceňovat 
tuto sangu, o kolik bychom byli lepší. Toto je má pokorná modlitba k vám všem — stloukejte 
prosím tento velký oceán nektaru — Mezinárodní společnost pro vědomí Krišny. Stloukejte ho 
víc a víc ať je čím dál víc sladší a potom i tak pokleslé osoby jako já budou schopny jednoho dne 
udělat pokrok díky vaší milosti, Sríla Prabhupáda ki jaya! 


